

[1]颜熹琳,周阳,周筱雨.JOB 9003炸药的载荷环境试验[J].火炸药学报,2009,(1):36-39.

YAN Xi lin,ZHOU Yang,ZHOU Xiao yu.Load Environmental Test of Explosive JOB 9003[J].,2009,(1):36-39.

[点击复制](#)

JOB 9003炸药的载荷环境试验 分享到:

《火炸药学报》[ISSN:1007-7812/CN:61-1310/TJ] 卷: 期数: 2009年第1期 页码: 36-39 栏目: 出版日期: 2009-02-28

Title: Load Environmental Test of Explosive JOB 9003

作者: [颜熹琳](#); [周阳](#); [周筱雨](#)

中国工程物理研究院化工材料研究所, 四川绵阳621900

Author(s): [YAN Xi lin](#); [ZHOU Yang](#); [ZHOU Xiao yu](#)

Institute of Chemical Materials, CAEP, Mianyang Sichuan 621900, China

关键词: [材料力学](#); [JOB 9003炸药](#); [载荷环境试验](#); [力学性能](#)

Keywords: [material science](#); [JOB 9003 explosive](#); [load environmental test](#); [mechanical property](#)

分类号: TJ55; O341

DOI: -

文献标志码: A

摘要: 在5MPa轴向压应力条件下,对JOB 9003炸药进行了温度循环试验,结果表明,试验后炸药性能发生了明显的变化。JOB 9003炸药在载荷环境和温度循环的共同作用下其径向尺寸增加,轴向尺寸减小,而且径向尺寸的增加量与轴向尺寸的减小量相当。与轴向尺寸相比,径向尺寸对样品体积的影响更大,试验后样品体积变大,密度降低,同时炸药的压缩强度、最大蠕变应变和压缩蠕变断裂时间出现了明显降低,而模量变化不明显。分析认为,JOB 9003炸药内部的微孔隙和微损伤在载荷环境试验下发生变化,从而使JOB 9003炸药的尺寸、密度和力学性能出现了上述变化规律。

Abstract: The load environmental tests of 5MPa axial compression stress have been applied to explosive JOB 9003 under the temperature circulation. The test data show that the properties of the explosive have changed obviously after the tests. Under the condition of load environmental and temperature circulation, the radial dimension of explosive JOB 9003 increases while the axial dimension decreases. The changes of the two dimension are proximate. Comparing to the axial dimension, the contribution of the radial dimension to the volume is greater. So the volume of the sample increase and the density reduce. In addition, the compressive strength, the maximum creep strain and the creep rupture time all reduce obviously. But the modulus keeps no changes. It is analyzed that, the changes of the dimension, density and mechanical properties are owing to the changes of the tiny cavities in explosive JOB 9003 in the load environmental tests.

导航/NAVIGATE

[本期目录/Table of Contents](#)

[下一篇/Next Article](#)

[上一篇/Previous Article](#)

工具/TOOLS

[引用本文的文章/References](#)

[下载 PDF/Download PDF\(5007KB\)](#)

[立即打印本文/Print Now](#)

[导出](#)

统计/STATISTICS

[摘要浏览/Viewed](#)

[全文下载/Downloads](#) 607

[评论/Comments](#) 336



- [1] 杨国满, 胡晓棉·时间温度效应与塑料粘结炸药的力学性能 [J]·火炸药学报, 2004, 27(1): 5-8.
YANG Guo man, HU Xiao mian. The time temperature shift factors and the mechanical properties of explosives [J] . Chinese Journal of Explosives and Propellants, 2004, 27 (1) : 5-8.
- [2] 田勇, 张伟斌, 温茂萍, 等·JOB 9003高聚物粘结炸药热冲击损伤破坏相关性研究 [J]·含能材料, 2004, 12 (3) : 174-177.
TIAN Yong, ZHANG Wei bin, WEN Mao ping, et al. Research on correlation of thermal shock damage of PBX JOB 9003 [J] . Energetic Material, 2004, 12(3):174-177.
- [3] 李敬明, 温茂萍, 黄毅民·热循环对TATB基高聚物粘结炸药性能的影响研究 [J]·含能材料, 2005, 13(4):208-210.
LI Jing ming, WEN Mao ping, HUANG Yi min. Effect of thermal cycling test on the properties of TATB based PBX [J] . Energetic Material, 2005, 13(4):208-210.
- [4] 许光, 吴承云, 于荫林, 等·混合炸药对温度渐变环境的适应性研究 [J]·火炸药学报, 1997, 21(1):15-19.
XU Guang, WU Cheng yun, YU Yin lin, et al. Research the adaptability of composite explosives for gradually changing temperature environment [J] . Chinese Journal of Explosives and Propellants, 1997, 21(1):15-19.
- [5] 温茂萍, 庞海燕, 田勇, 等·PBX平面应变断裂韧度随温度的变化规律 [J]·火炸药学报, 2005, 28(3): 63-65.
WEN Mao ping, PANG Hai yan, TIAN Yong, et al. Regulations of plane strain fracture toughness of PBX changed with temperatures [J] . Chinese Journal of Explosives and Propellants, 2005, 28 (3) : 63-65.
- [6] Johnson H D. The effects of thermal age to the mechanical properties of RX 03 BB, MHSMP 76 15B [R] . Amarillo: Mason and Hanger Silas Mason Co., Inc., 1976.
- [7] Wiegand D A. Mechanical properties and mechanical failure of composite plastic bonded explosives and other energetic materials [C] // The Eleventh International Detonation Symposium. Snowmass: Office of Naval Research, 1998, 85-88.
- [8] Gray III G T, Idar D J, Blumenthal W R, et al. High and low strain rate compression properties of several energetic material composites as a function of strain rate and temperature [C] // The Eleventh International Detonation Symposium. Snowmass: Office of Naval Research, 1998, 229-231.
- [9] 朱建士, 陈裕泽·核装置研制中的力学问题 [C] // 中国工程物理研究院科技创新论坛文集(第一辑)·绵阳: 中国工程物理研究院, 2001: 65-72.
- [10] Goldrein H T, Rae P J, Palmer J P, et al. Ageing effect on the mechanical properties of a polymer bonded explosive [M] . Ageing studies and lifetime extension of materials. Livermore: Lawrence Livermore National Laboratory, 2001.
- [11] Kass J. Enhanced Surveillance Program FY1998 Accomplishments, UCRL LR 13204 [R] . Livermore: Lawrence Livermore National Laboratory (LLNL) , 1998.
- [12] Johnson H D. Mechanical properties of TABA/kel F 800 formulation, MHSMP 76 7A [R] . Amarillo: Mason and Hanger Silas Mason Co., Inc., 1976.

相似文献/References:

- [1] 堵平, 王泽山, 何卫东·发射药拉伸试验试样制备方法的改进[J]·火炸药学报, 2008, (6):54.
[2] 索涛, 邓琼, 苗应刚, 等·基于Hopkinson压杆实验技术的含能材料动态力学性能测试方法研究进展[J]·火炸药学报, 2010, (2):5.
[3] 田轩, 王晓峰, 南海, 等·撞击加载下炸药晶体的破碎特征[J]·火炸药学报, 2012, (1):27.

备注/Memo: 收稿日期: 2008-08-27; 修回日期: 2008-12-22

基金项目: 中国工程物理研究院预先研究项目(426040401)

作者简介: 颜熹琳(1982-), 女, 从事炸药及高分子材料环境试验和性能表征。